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§ 183

Information och överläggningar

 
 
A/ Planprogram Sollebrunn, samrådsutskick
 
B/ Förslag till kommunstyrelsen - Omstarta projektet Stadsförnyelse Noltorp
 
C/ Budget för kommunstyrelsen 2021-2023
 
D/ Kommundirektörens information
    -Covid-19
    -förslag på gemensam förvaltningsorganisation för
     samhällsbyggnadskontoret och miljöskyddskontoret
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§ 184  2019.597 KS  

Utredning om möjligheten att ta fram en handlingsplan för hur 
kommunen kan medverka till en ökad livsmedelsproduktion 

Ärendebeskrivning
Anna Hansson (MP) lämnade den 22 februari 2017, § 27 förslag till kommunstyrelsen om 
möjligheterna att erbjuda ett mer aktivt stöd till Alingsås lantbrukare och övriga 
livsmedelsproducenter i de utmaningar de står inför.

Kommunstyrelsen beslutade den 26 november 2018, § 224 att ge kommunledningskontoret i 
uppdrag att utreda hur det är möjligt att ta fram en plan och stöd för hur kommunen kan 
medverka till att öka lokal livsmedelsproduktion.

Den 9 mars 2020, § 40 beslutade kommunstyrelsen att ärendet skulle återremitteras för 
ytterligare beredning då kommunstyrelsen inte funnit att kommunledningskontoret undersökt 
hur Alingsås kommun kan bidra till lokal ökad livsmedelsproduktion.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 23 november 2020 lämnat följande yttrande:
 

Efter återremiss och ytterligare beredning i ärendet tillägger kommunledningskontoret att 
Alingsås kommun har begränsad rådighet att stödja och bidra till ökad lokal 
livsmedelsproduktion. I upphandlingsförfarandet är det exempelvis inte tillåtet att ställa krav 
på att inköpta livsmedel ska vara producerade inom ett visst geografiskt område eftersom det 
strider som regel mot principerna om icke-diskriminering enligt EU:s upphandlingsdirektiv. 
Upphandlingskraven kan däremot ställas på sätt som underlättar för lokalproducenter att 
kunna ge anbud i kommunens upphandlingar. Dessutom kan kommunen arrendera ut mark 
för jordbruksändamål och ta hänsyn till jordbruksmark i fysisk planering vilket ger 
förutsättningar och potential för en ökad lokal livsmedelsproduktion.

Som nämnts i kommunledningskontorets tidigare yttrande i ärendet den 9 mars 2020, § 40 
arbetar näringslivsenheten idag med lokal livsmedelsförsörjning genom 
samverkansplattformen LAB190. LAB190 syftar till att skapa ett modellområde för hållbar 
utveckling längs väg 190 med fokus på mat, turism och infrastruktur. Processen drivs av 
Göteborgs-, Lerums-, Alingsås- och Essunga kommun, samt Göteborgsregionens 
kommunalförbund, Västarvet/Västra Götalandsregionen, Business Region Göteborg och 
Länsstyrelsen. För närvarande sker flera insatser inom LAB190 i syfte att erbjuda ett mer 
aktivt stöd till områdets lantbrukare och livsmedelsproducenter; bland annat att stärka 
matturismen, utveckla transportkedjor, identifiera behov och skapa erfarenhetsutbyten. Ett 
delprojekt inom LAB190 är SATURN. Inom projektet ska gårdar längs väg 190 kartläggas 
under 2020 och nya applicerbara affärsmodeller ska utvecklas. Syftet är att skapa utrymme 
för skalning, revitalisering och generationsväxling inom de gröna näringarna. En viktig del är 
att mobilisera kommunerna i ett gemensamt arbete i denna fråga.
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KS § 184, forts

Länsstyrelsen och Västra Götalandsregionen bedriver idag aktivt arbete för ökad 
livsmedelsproduktion i hela regionen, vilket även gynnar Alingsås lantbrukare och 
livsmedelsproducenter. Länsstyrelsen har antagit Regional handlingsplan för 
landsbygdsprogrammet och havs- och fiskeriprogrammet 2014-2020. Prioriteringarna i 
handlingsplanen ska leda till att utveckla regionen, upprätthålla matproduktionen och 
förbättra miljön i länet. Länsstyrelsen erbjuder också jordbruksföretagare att söka flera andra 
stöd. Till exempel finns stöd för investeringar som förbättrar miljön, för att sköta mark och 
djur och för att göra olika åtgärder i och kring vatten. Västra Götalandsregionen har antagit 
ett program för livsmedelsförsörjning och gröna näringar 2017-2020, där fokus ligger på 
utveckling av produktionen, kompetensförsörjning och goda matvanor. En satsning som 
pågår är Lokalproducerat i Väst, ett resurscentrum för småskaliga livsmedelsproducenter i 
Västra Götaland som ger råd, coachar och utvecklar småskaliga livsmedelsföretag för att 
skapa tillväxt och sysselsättning i regionen. En annan satsning är Livsmedelsacceleratorn, 
en regional satsning i Västra Götaland som förmedlar kontakt och stöttar samverkan mellan 
livsmedelsföretag, forskare samt finansiärer och det övriga innovationssystemet. Ytterligare 
ett exempel på regional satsning är Agroväst, som har i uppdrag att bidra till ett mer lönsamt 
och hållbart lantbruk genom att identifiera behov av kunskap och utveckling, generera 
ekonomiska resurser för projekt och aktiviteter samt fungera som mäklare mellan den gröna 
näringens företag, forskning och finansiärer.

Kommunledningskontoret bedömer att arbetet inom LAB190 redan är ett pågående arbete 
med att aktivt stötta lokal livsmedelsproduktion, samt att det inom projektet finns en 
handlingsplan för detta och att eventuella verksamma utanför LAB190:s traditionella 
upptagningsområde kan inkluderas. Tillsammans med det regionala arbete som 
Länsstyrelsen och Västra Götalandsregionen bedriver finns det idag ett gott stöd för Alingsås 
lantbrukare.

Kommunledningskontoret föreslår att det inte ska tas fram ytterligare en handlingsplan för 
ökad lokal livsmedelsproduktion utöver det arbete som sker inom LAB 190.
 
Arbetsutskottet har den 2 december 202, § 184 lämnat följande förslag till kommunstyrelsen 
för beslut:

Kommunen tar inte fram en plan för hur kommunen kan medverka till en ökad 
livsmedelsproduktion.
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Förslag till beslut på sammanträdet
KS § 184, forts
 
Anna Hansson (MP) föreslår att ärendet återremitteras, med anledning av att frågan om hur 
kommunen kan ta fram en handlingsplan för ökad lokal livsmedelsproduktion inte har 
besvarats.
 
Daniel Filipsson (M) och Boris Jernskiegg (SD) föreslår att arbetsutskottets förslag till beslut 
bifalls.
 
Beslutsgång
 
Ordföranden frågar om ärendet ska återremitteras eller avgöras idag och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag.
 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets förslag.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

Kommunen tar inte fram en plan för hur kommunen kan medverka till en ökad 
livsmedelsproduktion.

 
Reservation
 
Anna Hansson (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag.
 

Expedieras till 
KLK-tillväxtavd
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§ 185  2020.393 KS  

Ansökan från Alingsås Vattenskidklubb om investeringsbidrag 

Ärendebeskrivning
Alingsås vattenskidklubb har inkommit med en ansökan om investeringsbidrag för inköp av 
en ny vattenskidbåt. Det önskade bidraget om ca 380 tkr motsvarar 50 procent av det totala 
inköpsvärdet.

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 11 november, § 179, att återremittera 
ärendet för ytterligare beredning.

Beredning
 
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 18 november 2020 lämnat följande yttrande:
 

Enligt antagna riktlinjer för investeringsbidrag framgår att investeringsstöd kan sökas för 
nybyggnad, tillbyggnad och renovering av anläggning och till verksamhetsmaterial med 
större inköpsvärde. Bidraget syftar till att ge en grundtrygghet för verksamhet i den 
anläggning föreningen hyr eller äger. Anläggningen ska vara belägen i Alingsås kommun. 
Kommunens insats i förhållande till den totala investeringen bör inte överstiga 50 procent.

I kommunens budget 2020-2022 framgår att kommunen ska skapa goda förutsättningar för 
föreningar att verka inom idrotts- och fritidsområdet. Kommunen ska även medverka till att 
idrottsanläggningar kommer till och ge bra stöd till idrott och föreningsliv.

Alingsås vattenskidklubb beskriver i sin ansökan att klubben har funnits sedan 1979 och har 
nyligen förnyat sitt arrende och säkrat sin rätt till nuvarande anläggning under de kommande 
15 åren. Klubben beskriver vidare att de innehar många rekord (bland annat ett VM guld) och 
har en kärna av utövare spridd över alla åldrar samt ser en stark tillväxt i ungdomsklassen. 
Klubben har i dagsläget drygt 160 medlemmar och har ytterligare ungefär 70 åkare som inte 
är medlemmar men kommer och åker på drop-in.

Alingsås vattenskidklubb beskriver i sin ansökan och i kontakter med 
kommunledningskontoret att vattenskidbåten är den viktigaste komponenten för att klubben 
ska kunna utöva sin sport. För att fortsatt kunna utöva sporten på en hög nivå och möta 
tillväxten av nya åkare behöver klubben investera i en ny båt. Modellen som klubben avser 
att köpa är enligt klubben anpassad för sporten och effektiv ur kostnadssynpunkt då det är 
en av de minst dyra båtarna på marknaden.

För att kunna finansiera investeringen i den nya båten avser klubben att använda befintlig 
klubbkassa, sälja befintlig båt och ett investeringsbidrag från kommunen. Klubben har 
arbetat aktivt med att hålla låga medlemsavgifter för att göra sporten tillgänglig för fler och 
fokuserat på andra inkomstbringande aktiviteter. Detta kapital har som syfte att efter behov 
investeras och underhålla båt, bana, byggnader etc.
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Utdragsbestyrkande

KS § 185, forts

Kommunledningskontoret gör bedömningen att ett beviljande av inkommen ansökan ligger i 
linje med viljeinriktningen i kommunens budget 2020-2022. Med bakgrund i att föreningen 
har funnits sedan 1979 och nyligen förnyat sitt arrende i 15 år anser 
kommunledningskontoret att det är en seriös klubb som har för avsikt att fortsätta driva sin 
verksamhet i framtiden.

Kommunledningskontoret bedömer att Alingsås vattenskidförbund bör tilldelas ett 
investeringsbidrag om maximalt 380 tkr. Kommunledningskontoret har varit i kontakt med 
föreningen och föreslagit att om det beviljas ett bidrag så sker det under förbehåll att det ska 
ske en dialog med kommunen i det eventuella fallet att föreningen upplöses. Föreningen har 
inget att erinra utan ställer sig positiva till detta. Det framgår även av föreningens stadgar att 
upplöses föreningen övergår äganderätten till dess tillgångar till en stiftelse, där medlemmar i 
denna väljs av föreningen.

Enligt riktlinjer för investeringsbidrag sker utbetalning löpande efter inlämnande av kopior på 
kvitton och fakturor för att säkerställa att den sökande kan styrka de kostnader som anges i 
ansökan och att kommunens bidrag går till rätt ändamål.
 
Arbetsutskottet har den 2 december 2020, § 186 behandlat ärendet.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

1. Alingsås vattenskidklubb beviljas ett investeringsbidrag om maximalt 380 tkr under 
förbehåll att föreningen ska ha en dialog med kommunen i det fall föreningen i framtiden 
upplöses.

2. Utbetalning sker löpande efter inlämnande av kopior på kvitton och fakturor.

 
Jäv

Anita Hedén Unosson (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggning och beslut av ärendet.

Expedieras till 
Alingsås Vattenskidklubb
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§ 186  2020.364 KS  

Ansökan om investeringsbidrag från Gendalens bygdegårdsförening 

Ärendebeskrivning
Gendalens bygdegårdsförening har inkommit med en ansökan om investeringsbidrag för 
renovering av Gendalens bygdegård. Föreningens kostnadsberäkning för renoveringen 
uppgår till 278 tkr och ansökan uppgår till 150 tkr, vilket motsvarar 54 procent av de 
beräknade kostnaderna.
 
Föreningen beskriver att bygdegården är en samlingsplats för bygden och används för olika 
typer av sammankomster och aktiviteter.
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade vid sitt sammanträde den 11 november 2020, § 
180, att återremittera ärendet för ytterligare beredning.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 18 november 2020 lämnat följande yttrande:
 
Ansökan har behandlats enligt riktlinjer för investeringsbidrag. Enligt riktlinjerna framgår att 
investeringsstöd kan sökas för nybyggnad, tillbyggnad och renovering av anläggning och till 
verksamhetsmaterial med större inköpsvärde. Bidraget syftar till att ge en grundtrygghet för 
verksamhet i den anläggning föreningen hyr eller äger. Därtill ska anläggningen vara belägen 
i Alingsås kommun. Kommunens insats i förhållande till den totala investeringen bör inte 
överstiga 50 procent.
 
Kommunledningskontoret har varit i kontakt med företrädare för Gendalens 
bygdegårdsförening för att stämma av ansökan mot angivna riktlinjer. Vidare har 
kommunledningskontoret informerats om föreningens verksamhet och denna information 
bifogas som underlag till ärendet.
 
Enligt riktlinjer för investeringsbidrag sker utbetalning löpande efter inlämnande av kopior på 
kvitton och fakturor för att säkerställa att den sökande kan styrka de kostnader som anges i 
ansökan och att kommunens bidrag går till rätt ändamål.
 
Alingsås kommuns budget 2020-2022 anger att kommunen ska skapa goda förutsättningar 
för föreningar, enskilda och företag att verka inom idrotts- och fritidsområdet. Kommunen ska 
också medverka till att nya idrottsanläggningar kommer till och ge bra stöd till idrott och 
föreningsliv. 
 
Mottagen kostnadsberäkning uppgår till 278 tkr. Av det beloppet är 248 tkr offererade 
kostnader och resterande 30 tkr är beräknat som ideellt arbete och oförutsedda kostnader. 
Baserat på inkommen kostnadsberäkning och offererade kostnader bedömer 
kommunledningskontoret att maximalt 125 tkr bör beviljas. Kommunledningskontoret har 
efter samtal med Gendalens bygdegårdsförening informerats om att externa 
investeringsmedel om 50 tkr har beviljats. Vidare ansöker föreningen om ytterligare 
investeringsmedel.
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KS § 186, forts
 
Kommunledningskontoret gör bedömningen att ett beviljande av maximalt 125 tkr i 
investeringsbidrag ligger i viljeriktningen i kommunens budget 2020-2022.
 
Arbetsutskottet har den 2 december 202, § 187 behandlat ärendet.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:
 
1. Gendalens bygdegårdsförening beviljas ett investeringsbidrag om maximalt 125 tkr.
2. Utbetalning sker löpande efter inlämnande av kopior på kvitton och fakturor.

 
Jäv

Anita Hedén Unosson (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggning och beslut av ärendet.
 

Expedieras till 
Gendalens bygdegårdsförening
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§ 187  2020.507 KS  

Ansökan om investeringsbidrag från Gerdskens BK 

Ärendebeskrivning
Gerdskens BK har inkommit med en ansökan om investeringsbidrag för tillbyggnad av 
föreningens klubbhus på fastigheten Tuvebo 1:8. Det önskade bidraget om 1 997 500 kr 
motsvarar 50 procent av den offererade byggkostnaden samt bedömda administrativa 
kostnader för bygglov, projektledning etc.

Gerdskens BK hyr i dagsläget mark och klubbhus av kommunen. Föreningen genomförde 
under år 2005 en tillbyggnad av befintligt klubbhus på kommunens fastighet.

Kommunstyrelsen beslutade den 17 augusti 2020, § 114, att bevilja Alingsås KIK ett 
investeringsbidrag om maximalt 3,7 mnkr för ett nytt klubbhus. Kommunledningskontoret har 
använt detta som referensobjekt i sin handläggning då ärendena förefaller likvärdiga.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 25 november 2020 lämnat följande yttrande:
 

Gerdskens BK beskriver i sin ansökan att klubben bildades i Alingsås år 1933 och de 
senaste fem åren har klubben haft en kontinuerlig tillväxt i antal aktiva medlemmar/spelare 
och har idag 380 st aktiva spelare och 80 st aktiva ledare. Denna tillväxt har enligt föreningen 
gjort att befintligt klubbhus inte uppfyller de krav som verksamheten kräver.

Gerdskens BK har enligt inkommen ansökan en verksamhetsidé som innebär följande;
att bedriva utbildning av högsta klass genom att utveckla ledare och aktiva spelare såväl 
sportsligt som socialt, att respektera människors lika värde och skapa goda 
samhällsmedborgare samt att aktivt verka för allas medverkan oavsett ålder, etnicitet, sexuell 
läggning och kön.

Enligt antagna riktlinjer för investeringsbidrag framgår att investeringsstöd kan sökas för 
nybyggnad, tillbyggnad och renovering av anläggning och till verksamhetsmaterial med 
större inköpsvärde. Bidraget syftar till att ge en grundtrygghet för verksamhet i den 
anläggning föreningen hyr eller äger. Anläggningen ska vara belägen i Alingsås kommun. 
Kommunens insats i förhållande till den totala investeringen bör inte överstiga 50 procent.

I kommunens budget 2020-2022 framgår att kommunen ska skapa goda förutsättningar för 
föreningar att verka inom idrotts- och fritidsområdet. Kommunen ska även medverka till att 
idrottsanläggningar kommer till och ge bra stöd till idrott och föreningsliv.

Kommunledningskontoret har under året fört en dialog med Gerdskens BK om möjligheterna 
för föreningen att köpa klubbhus och marken runt klubbhuset av kommunen. Kommunen 
skulle då fortsatt äga fotbollsplanerna men föreningen kommer i så fall äga sitt eget klubbhus 
på sin egen fastighet vilket bland annat förbättrar möjligheterna att belåna fastigheten vid 
behov.
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Utdragsbestyrkande

KS § 187, forts
 
Kommunledningskontoret avser att fortsätta den här dialogen och förhoppningsvis nå en 
överenskommelse med föreningen. Föreningen ser det inte som rimligt att under nuvarande 
förhållanden genomföra en tillbyggnation och renovering av befintligt klubbhus med en stor 
del egna medel eftersom det är kommunen som äger fastigheten och ansökan om 
investeringsbidrag är därmed under förbehåll att föreningen och kommunen når en 
överenskommelse om fastighetstransaktion. Kommunledningskontoret gör även 
bedömningen att det vore fördelaktigt ur bland annat driftsynpunkt att föreningen äger sin 
egen fastighet istället för att hyra den av kommunen.

För att kunna finansiera investeringen kommer föreningen ansöka om medel från 
Sparbanksstiftelsen, RS/SIFU, Alingsås kommun samt gå in med ett eget kapital om drygt 
1,3 mnkr.

Kommunledningskontoret gör bedömningen att ett beviljande av inkommen ansökan ligger i 
linje med viljeinriktningen i kommunens budget 2020-2022. Vidare anser 
kommunledningskontoret att det vore fördelaktigt om föreningen kan äga sin egen fastighet 
och kommer därför arbeta vidare för att nå en överenskommelse med föreningen angående 
detta. Ett beviljat investeringsbidrag är en förutsättning för föreningen att kunna genomföra 
planerad tillbyggnation och renovering av befintligt klubbhus.

Kommunledningskontoret bedömer att Gerdskens BK bör tilldelas ett investeringsbidrag om 
maximalt 1 997 500 kr under förutsättning att föreningen och kommunen når en 
överenskommelse om en transaktion av klubbhus och marken runt klubbhuset.

Enligt riktlinjer för investeringsbidrag sker utbetalning löpande efter inlämnande av kopior på 
kvitton och fakturor för att säkerställa att den sökande kan styrka de kostnader som anges i 
ansökan och att kommunens bidrag går till rätt ändamål.
 
Arbetsutskottet har den 2 december 2020, § 188 behandlat ärendet.

Beslut
Kommunstyrelsens beslut:

1. Gerdskens BK beviljas ett investeringsbidrag om maximalt 1 997 500 kr under 
förutsättning att föreningen och kommunen når en överenskommelse om en transaktion av 
klubbhus och marken runt klubbhuset.

2. Utbetalning sker löpande efter inlämnande av kopior på kvitton och fakturor.

Expedieras till 
Gerdskens BK
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2020-12-07

Utdragsbestyrkande

§ 188  2020.480 KS  

Remiss -  En långsiktigt hållbar migrationspolitik (SOU 2020:54) 

Ärendebeskrivning
Alingsås kommun har erbjudits möjlighet att yttra sig över kommittén om den 
framtida svenska migrationspolitikens(Migrationskommittén) betänkande, En långsiktigt 
hållbar migrationspolitik (SOU 2020:54). Remissen är en inbjudan att yttra sig, men ingen 
skyldighet. Justitiedepartementet önskar synpunkter på förslagen eller materialet i 
betänkandet.

Migrationskommittén har haft i uppdrag att ta ställning till utformningen av den framtida 
svenska migrationspolitiken i syfte att fastställa en ordning som är långsiktigt hållbar.. 
Kommitténs uppdrag har bland annat omfattat att ta ställning till om asylsökande som 
uppfyller kriterierna för att beviljas uppehållstillstånd i Sverige som huvudregel ska beviljas 
tidsbegränsade eller permanenta uppehållstillstånd samt längden på dessa uppehållstillstånd 
samt under vilka förutsättningar som permanenta uppehållstillstånd ska kunna beviljas.

Remissvaren ska ha kommit in till Justitiedepartementet senast den 7 december 2020.

Beredning
 
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 26 november 2020 lämnat följande yttrande 
samt förslag till beslut:
 
Förslaget till remissvar är framtaget av kommunledningskontoret tillsammans med personal 
från kultur- och utbildningsförvaltningen.

Alingsås kommun har yttrat sig över förslag till lag om ändring i utlänningslagen (2005:716) 
där den tillfälliga lagen (2016:752) föreslås bli permanent, med vissa ändringar.

Alingsås kommun tillstyrker utredningens förslag vad gäller tidsbegränsade uppehållstillstånd 
som huvudregel samt krav på samhällsinformation och språkkrav för att få permanent 
uppehållstillstånd.

Alingsås kommun avstyrker utredningens förslag på krav som ska ställas vid 
anhöriginvandring.

Övriga delar i utredningen har Alingsås inga synpunkter att lämna kring.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2020-12-07

Utdragsbestyrkande

KS § 188, forts

Kommunledningskontoret föreslår bifogat remissvar daterat den 23 november 2020 som svar 
på remissen En långsiktigt hållbar migrationspolitik (SOU 2020:54).
 
Arbetsutskottet har den 2 december 2020, § 190 lämnat följande förslag till kommunstyrelsen 
för beslut:
Kommunledningskontorets remissvar daterat den 26 november 2020 antas med ändring att i 
delen försörjningskrav vid anhöriginvandring ska remissvaret vara att tillstyrka utredningens 
förslag gällande de nya krav som ska ställas för anhöriginvandring, som kommunstyrelsens 
svar till remissen En långsiktig hållbar migrationspolitik (SOU 2020:54).

Förslag till beslut på sammanträdet
 
Anna Hansson (MP) föreslår att kommunledningskontorets remissvar daterat den 26 
november 2020 antas, med ändring att kommunen avstyrker utredningens förslag vad gäller 
tidsbegränsade uppehållstillstånd som huvudregel samt krav på samhällsinformation och 
språkkrav för att få permanent uppehållstillstånd, som kommunstyrelsens svar till remissen 
En långsiktig hållbar migrationspolitik (SOU 2020:54).
 
Simon Waern (S), Jens Christian Berlin (L), Boris Jernskiegg (SD), Daniel Filipsson (M) och 
Urban Eklund (KD) föreslår att kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut bifalls.
 
Karl-Johan Karlsson (C) föreslår att Alingsås kommun ska avstyrka krav på 
samhällsinformation och språkkrav för att få permanent uppehållstillstånd samt 
tillstyrka utredningens förslag på krav som ska ställas vid anhöriginvandring.
 
Martin Lindberg (V) föreslår att Anna Hanssons ändringsförslag bifalls.
 
Beslutsgång
 
Ordföranden ställer Anna Hanssons m fl ändringsförslag mot kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla 
arbetsutskottets förslag till beslut.
 
Ordföranden ställer Karl-Johan Karlssons ändringsförslag mot kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla 
arbetsutskottets förslag till beslut.
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Utdragsbestyrkande

 

Beslut
KS § 188, forts
 
Kommunstyrelsens beslut:
 
Kommunledningskontorets remissvar daterat den 26 november 2020 antas med ändring att i 
delen försörjningskrav vid anhöriginvandring ska remissvaret vara att tillstyrka utredningens 
förslag gällande de nya krav som ska ställas för anhöriginvandring, som kommunstyrelsens 
svar till remissen En långsiktig hållbar migrationspolitik (SOU 2020:54).

 
Reservation 
 
Anna Hansson (MP), Martin Lindberg (V) och Karl-Johan Karlsson (C) reserverar sig till 
förmån för egna förslag.
 
Protokollsanteckning
 
Boris Jernskiegg (SD) och Glenn Pettersson (SD) lämnar följande protokollsanteckning:

Vi Sverigedemokrater har en mycket realistisk bild över hur migrationspolitiken förts i vårt 
land under flera decennier. Vi ser med förfäran hur vårt välfärdssamhälle fallit ihop som ett 
korthus då resurserna inte räcker till. Vår svenska modell som tidigare varit världskänd har 
idag mest blivit ett bleknande minne. Vi är inte längre ett föregångsland utan ses som ett 
varnande exempel över hur misslyckad politik monterar ner samhället.
Vi ser att Alingsås kommun har problem kopplat till migrationen rörande bostadssituationen 
och ökad belastning på kommunens olika förvaltningar. Hela samhället, i alla dess delar, 
berörs av de politiska beslut som tas.
Vårt ställningstagande är att vi i stort sett skall stoppa vidare migration och istället uppmuntra 
till återvändande så att vi på allvar kan fokusera på våra invånares behov och bekämpa den 
brottslighet som följt i spåren av migrationens haveri. Vi måste börja om med byggandet av 
välfärdsstaten Sverige, folkhemmet. Vi vill hjälpa de som inte blivit svenskar i själ och hjärta 
ännu, genom utbildning och kravställande. De som begår brott eller på annat sätt motverkar 
integrationen skall utvisas. En hållbar migrationspolitik går ej att uppfylla förrän vi löst de 
enorma problem som politiken skapat genom en ohållbar migrationspolitik under allt för lång 
tid.
Vi hänvisar i övrigt till Sverigedemokraternas särskilda yttrande i remissdokumentet med 
start på sidan 579 till sidan 646.

Expedieras till 
Justitiedepartementet
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Protokoll

2020-12-07

Utdragsbestyrkande

§ 189  2020.153 KS  

Förslag till kommunstyrelsen - Omstarta projektet Stadsförnyelse 
Noltorp, Simon Waern (S), Anita Hedén Unosson (S), Björn Wallin 
Salthammer (S) och Pär-Göran Björkman (S) 

Ärendebeskrivning
 
Simon Waern (S), Anita Hedén Unosson (S), Björn Wallin Salthammer (S) och P-G Björkman 
(S) har lämnat in förslag till kommunstyrelsen den 9 mars 2020, § 45 om att omstarta 
projektet Stadsförnyelse Noltorp.

Förslagsställarna föreslår att kommunledningskontoret får i uppdrag att ta fram en 
summarisk redogörelse för projektet Stadsförnyelse Noltorp, samt att ta fram ett förslag på 
hur projektet, i förnyad form, skulle kunna drivas vidare och genomföras.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 24 november 2020 lämnat följande yttrande:
 

Projektet stadsutveckling Noltorp initierades 2012, i samband med att Alingsåshem 
planerade en större upprustning av sina fastigheter i Noltorp. Kommunledningskontoret fick 
då i uppdrag att driva projektet, med syfte att ta ett helhetsgrepp om stadsutvecklingen i 
Noltorp och styra den i en hållbar riktning. Arbetet resulterade i ett förslag till 
Utvecklingsprogram för Noltorp 2025 (2012.074 KS) innehållande:

- 5 övergripande strategier för en hållbar utveckling av Noltorp.
- 7 målbilder för inriktningarna mötesplatser, trafik samt fem delområden i stadsdelen.
- 63 exempel på åtgärder för att nå dessa målbilder.
- Förslag på en samordnad genomförandeprocess.

När programmet återrapporterades i april 2015, beslutade kommunstyrelsen att hänskjuta 
beslutet till den kommande budgetberedningen. Projektet har därefter inte återrapporterats 
eller samordnats på det sätt som programmet föreslog.

Sedan dess har arbetet med programmets utvecklingsförslag i många fall fortgått inom 
ramen för respektive verksamhet, dock utan någon samordning eller uppföljning. Därmed är 
det få av de som jobbar med genomförandet idag, som känner till kopplingen till projektet och 
övriga åtgärder. Därför har den önskade samordnade utvecklingen av investeringar med 
potentiella synergieffekter inte ägt rum.
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Kommunstyrelsen
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2020-12-07

Utdragsbestyrkande

KS § 189, forts

En stor del av programmets mål har levt kvar i Alingsåshem, som är mitt uppe i en 
upprustning av såväl bostadsbestånd som utomhusytor i Noltorp. Alingsåshem har också 
tillskapat 87 nya bostäder i området, enligt programmets intentioner. Dessutom finns två 
positiva planbesked för att starta detaljplan/planprogram för Noltorps centrum och del av kv. 
Citronen, i syfte att skapa förutsättningar för förskola, fler bostäder och upprustat centrum.

Andra exempel på åtgärder som har genomförts eller pågår, är upprustning av Noltorps 
idrottsplats, ombyggnad av Noltorpsskolan med ny idrottshall, breddning av GC vägar och ny 
lekplats vid Noltorpsstigen. Ytterligare upprustning av bland annat GC-vägar, lekplats och 
parkmiljö kommer genomföras under 2020-2022.

Sammanfattningsvis kan kommunledningskontoret konstatera att arbetet med programmets 
utvecklingsförslag till stora delar pågår, men utan samordning. Eftersom många av de 
åtgärder som återstår i programmet innebär en förändrad markanvändning, kan det 
kommande arbetet med detaljplan/planprogram ses som en naturlig fortsättning på 
Stadsutveckling Noltorp.

Det kommande planarbetet kan bli ett naturligt tillfälle för uppföljning av genomförda och 
pågående åtgärder. Planarbetet bör genomföras med ett samlat grepp, exempelvis i form av 
en samlad strukturplan eller en gemensam detaljplan för Noltorps Centrum och hela kv 
Citronen, med Utvecklingsprogram för Noltorp 2025 som kunskapsunderlag. De 
åtgärdsförslag från programmet som fortfarande är relevanta kan återanvändas och få ny 
aktualitet i genomförande av kommande detaljplan.
 
Arbetsutskottet har den 2 december 2020, § 189 behandlat ärendet.
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Utdragsbestyrkande

 

Beslut
KS § 189, forts
 
Kommunstyrelsens beslut:

1. En uppföljning av Utvecklingsprogram för Noltorp 2025 genomförs inom ramen för 
kommande planarbete.

2. Förslag på hur stadsutvecklingen i Noltorp ska fortgå hänskjuts till kommande planarbete.

3. Utvecklingsprogram för Noltorp 2025 antas som kunskapsunderlag för fortsatt arbete med 
stadsutveckling i stadsdelen.

4. Kommande planarbete för nya bostäder, förskola och centrumverksamhet m m vid Noltorp 
centrum och Kv Citronen, genomförs i ett samlat grepp i form av en samlad strukturplan eller 
gemensam detaljplan.

Expedieras till 
SBK-planenheten, KLK-exploatering
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Utdragsbestyrkande

§ 190  2020.523 KS  

Planprogram Sollebrunn, samrådsutskick 

Ärendebeskrivning
Samhällsbyggnadskontoret arbetar med ett planprogram för tätorten Sollebrunn, i syfte att 
utreda möjligheterna för utbyggnad av bostäder och verksamheter. Syftet är också att se 
över förutsättningarna för, och ge förslag på, utveckling av de offentliga miljöerna för ökad 
trivsel och ökad trafiksäkerhet och tillgänglighet för fotgängare och cyklister. Planprogrammet 
ska fungera som underlag, stöd och vägledning inför kommande detaljplanering.

Uppdraget att ta fram en fördjupning av översiktsplanen för Sollebrunn, gavs genom Budget 
för Alingsås kommun 2020-2022 (antagen av kommunfullmäktige den 27 november 2019, § 
220). Under våren 2020 studerades förutsättningar och aktuella frågor och planenheten 
bedömde att ett planprogram kan fylla behovet av ett helhetsgrepp, lika väl som en 
fördjupning av översiktsplanen. Samhällsbyggnadsnämnden beslutade den 19 oktober 2020, 
§ 210 om att uppdraget ändras till framtagande av ett planprogram. Planprogrammet 
avgränsades till att endast beröra Sollebrunns tätort, med fokus på de centrala delarna. 
Enligt tidplanen bör ett förslag till planprogram för Sollebrunns tätort lämnas ut på samråd 
under våren 2021.

Beredning
 
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 23 november 2020 lämnat följande yttrande:
 
Kommunledningskontoret har tillsammans med samhällsbyggnadskontoret upprättat 
samrådshandlingar som består av ett planprogram.

Målbilden i planprogrammet är att Sollebrunn ska vara en attraktiv tätort med bostadstyper 
för alla faser i livet och med goda förutsättningar för människor att kunna arbeta, mötas och 
driva företag. Trafiksäkerheten och tillgängligheten ska öka i delar kommunen förfogar över, 
med särskilt fokus på fotgängare och cyklister. De offentliga rummen ska upplevas 
trivsamma och främja möten mellan människor.

Planprogrammet innehåller konkreta åtgärdsförslag om cirka 35-50 lägenheter, 
centrumutveckling, tre alternativa platser för en samlad förskola för 120-160 barn, nya gång- 
och cykelvägar, samt en Hälsans stig.

En förutsättning för utveckling av de offentliga rummen, så som torget och gång- och 
cykelvägar, är en kommunal väghållning. Idag råder enskilt huvudmannaskap i Sollebrunn, 
där Sollebrunns vägförening ansvarar för väghållningen. I planprogrammet föreslås det 
därför att kommunen tar över huvudmannaskapet för allmän plats.
Arbetsutskottet har den 2 december 2020, § 191 behandlat ärendet.
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Utdragsbestyrkande

Beslut
KS § 190, forts
 
Kommunstyrelsens beslut:

Kommunstyrelsen beslutar att Planprogram för Sollebrunns tätort ska skickas ut för samråd 
enligt plan- och bygglagen 5:11a, 5:12-13.

Expedieras till 
SBK-planenheten, KLK-exploatering

21



Kommunstyrelsen
Protokoll

2020-12-07

Utdragsbestyrkande

§ 191  2020.524 KS  

Revidering av riktlinjer pension för Anställda i Alingsås kommun, 
införande av regler för alternativ tjänstepension 

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen fattade den 11 november 2019, § 196 beslut om riktlinjer pension för 
anställda i Alingsås kommun. Reglerna behöver revideras.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 25 november 2020 lämnat följande yttrande:
 

Kommunledningskontoret har tagit fram förslag till reviderade riktlinjer pension för anställda i 
Alingsås kommun avseende alternativ tjänstepension, samt tagit fram regler för att kunna 
erbjuda alternativ tjänstepension för nedanstående personkrets:

Omfattas av KAP-KL

Är 28 år eller äldre

Har en tillsvidareanställning hos Alingsås kommun

Har lön med minst 8,5 IBB i pensionsunderlag

Har en lön som omräknat till årslön vid nyanställning uppgår till 8,5 Inkomstbasbelopp

Är anställd som förvaltningschef eller andra med motsvarande funktion, det vill säg anställda 
som har motsvarande befogenhet som förvaltningschef och agerar på direkt uppdrag av 
styrelse eller nämnd samt även stabs- och avdelningschefer eller motsvarande funktion.

Idag finns det ingen möjlighet att gå in i en alternativ tjänstepension direkt vid anställningens 
början, den anställde behöver arbeta i ett helt kalenderår innan man kan gå in i en sådan 
pensionslösning. Om kommunen väljer att införa regler för alternativ tjänstepension innebär 
det att aktuella medarbetare kan erbjudas att gå in i en alternativ pensionslösning direkt vid 
anställningens påbörjande.

På senare år har individuella valmöjligheter införts inom såväl det allmänna 
pensionssystemet som i de kommunala och även andra sektorers tjänstepensionsavtal. 
Möjligheten till alternativa pensionslösningar inom tjänstepensionsområdet har också 
utvidgats.
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KS § 191, forts

Genom att skapa goda möjligheter kan kommunen lättare attrahera, rekrytera och behålla 
anställda. Att Alingsås kommun erbjuder möjligheten att gå in i en alternativ tjänstepension 
utgör ett viktigt led i den framtida personalförsörjningen.

Utan möjlighet att gå in i en alternativ tjänstepension direkt vid anställningens början behöver 
den anställde arbeta i ett helt kalenderår innan man kan gå in i en pensionslösning. När 
medarbetaren sedan kan gå in i pensionslösningen behöver arbetsgivaren betala i kapp från 
anställningens första dag (i längsta fall 23 månader). Vid erbjudande om att gå in i en 
alternativ tjänstepension direkt vid anställning betalar arbetsgivaren in direkt och får inga 
upplupna kostnader. Om medarbetaren väljer att avsluta sin anställning innan det har gått ett 
helt kalenderår får arbetsgivaren kostnader som man inte skulle haft om man inte erbjudit en 
alternativ tjänstepension. Utifrån ovanstående personkrets är det ett fåtal individer som är 
aktuella för att erbjudas alternativ tjänstepension. Kostnaden för att göra en inbetalning enligt 
alternativ tjänstepension är helt beroende på medarbetarens lön. Om man tittar på ett snitt 
på de som skulle kunna erbjudas alternativ tjänstepension som är anställda i kommunen i 
dag så skulle en ny medarbetare innebära en inbetalning på 10.000 kr/månad. Skulle 
medarbetaren välja att avsluta sin anställning efter sex månader så har kommunen betalt 
60.000 kr skulle betalats ut om man inte erbjudit den alternativa tjänstepensionen.

Kommunfullmäktige är det beslutsorgan som beslutar om pensionsfrågor avseende 
förtroendevalda av principiell karaktär.

Kommunstyrelsen är det beslutsorgan som beslutar om förändringar av principiell karaktär 
och om riktlinjer för pension för anställda.

Kommunstyrelsen är pensionsmyndighet för såväl anställda som förtroendevalda, vilket 
innebär att kommunstyrelsen beslutar om förändringar i rena tillämpningsfrågor.

Personalchefen beslutar om och tecknar kollektivavtal.

Beslut i pensionsärenden som inte gäller särskild avtalspension fattas av 
pensionsadministratör.
 
Arbetsutskottet har den 2 december 2020, § 192 behandlat ärendet.
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Beslut
KS § 191, forts
 
Kommunstyrelsens beslut:

Riktlinjer pension för anställda i Alingsås kommun med komplettering av regler för alternativ 
tjänstepension antas.

Expedieras till 
Samtliga nämnder, räddningstjänstförbundet, Klk-kommunjurist
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§ 192  2020.525 KS  

Riktlinjer för informationssäkerhet i Alingsås kommun 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige antog den 30 oktober 2019 säkerhetspolicy, § 209. Kommunstyrelsen 
antog den 14 oktober 2019 riktlinjer och organisation för säkerhets- och beredskapsarbete i 
Alingsås kommun, § 178. Policyn och riktlinjerna beskriver målsättningar för det beredskaps- 
och säkerhetsarbete som ska bedrivas inom Alingsås kommun. Informationssäkerhet utgör 
en del av detta arbete.

Kommunfullmäktige antog 11 december 2019, § 237, Informationssäkerhetspolicy i Alingsås 
kommun. Genom policyn har fullmäktige fastställt Alingsås kommuns mål, viljeinriktning och 
övergripande principer gällande hur arbetet med informationssäkerhet ska bedrivas i 
kommunen.

Kommunstyrelsen antog den 3 februari 2020 Handlingsplan för informationssäkerhet 2020, § 
13. En utpekad aktivitet i handlingsplanen är framtagande av riktlinjer för 
informationssäkerhet.

Beredning
 
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 25 november 2020 lämnat följande yttrande:
 

Av beslutad informationssäkerhetspolicy framgår att arbetet med informationssäkerhet i 
kommunen ska vara systematiskt och bygga på den vedertagna standardserien ISO/IEC 
27000. Framtagande av förslaget till Alingsås kommuns riktlinjer för informationssäkerhet har 
baserats på standardserien, därtill har inspiration inhämtats från andra goda exempel.

Riktlinjer för informationssäkerhet är en konkretisering av Informationssäkerhetspolicyn och 
är tänkt att fungera som ett ramverk för informationssäkerhetsarbetet i kommunen. Vid frågor 
kring vad som gäller avseende informationssäkerhet i verksamhet ska stöd och guidning 
kunna återfinnas i dessa riktlinjer.
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Riktlinjerna är uppdelade i fyra olika kapitel:

A- Styrning av informationssäkerhetsarbetet
B- Informationssäkerhet för medarbetare
C- Informationssäkerhet i verksamhet och förvaltning
D- Informationssäkerhet i IT-miljön

Kapitlen är tänkta att kunna läsas och förstås var för sig, hänvisningar och kopplingar mellan 
kapitlen finns. Innehållet i riktlinjerna utgörs bland annat av bestämmelser kring 
lösenordshantering, behörighetsstyrning, informationsklassning och kontinuitetsplanering.

Riktlinjerna har varit ute på förvaltningsremiss till kommunens samtliga delar. Respektive 
förvaltnings-/bolagsledning har pekat ut en eller flera tjänstepersoner som mottagare av 
remissen. Inkomna synpunkter och påpekanden har beaktats och bearbetats med flertalet 
ändringar, förtydligande och korrigeringar som följd.

En viktig princip som framgår av informationssäkerhetspolicyn och dessa riktlinjer är att 
ansvar för informationssäkerhet följer ordinarie verksamhetsansvar. Detta gäller från 
kommunledningen till den enskilde medarbetaren. Detta innebär att den som är ansvarig för 
en viss verksamhet (nämnd, styrelse, avdelning, enhet, process, projekt osv.) också är 
ansvarig för informationssäkerheten inom verksamhetsområdet.

Kommunens informationssäkerhetssamordnare och övriga som arbetar specifikt med 
informationssäkerhet, IT-säkerhet eller andra relaterade frågor fungerar som stöd till 
medarbetare, verksamheter och kommunens ledning att kunna ta ansvaret för 
informationssäkerheten.

Alingsås kommun kommer inte idag att leva upp till riktlinjerna i sin helhet. Genom ett 
långsiktigt och uthålligt arbete kommer organisationen stegvis närma sig önskat läge, 
perspektivet är 3-5 år.

Alingsås Energi AB, Alingsåshem AB och Räddningstjänstförbundet AVRF omfattas av 
kommunens säkerhetsarbete, således även arbetet med information- och IT-säkerhet. 
Bolagen och räddningstjänstförbundet har ingått i förarbetet till dessa riktlinjer och utgjort 
remissinstanser. Bolagen och räddningstjänstförbundet har i vissa fall helt eller delvis skilda 
organisatoriska och IT-relaterade förutsättningar jämfört med kommunen. Mot bakgrund av 
detta fastställer respektive bolag och räddningstjänstförbund själva Riktlinjer för 
informationssäkerhet, detta baserat på kommunens riktlinjer men med nödvändig 
verksamhetsanpassning av texten.
Arbetsutskottet har den 2 december 2020, § 193 behandlat ärendet.
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Beslut
KS § 192, forts
 
Kommunstyrelsens beslut:

Riktlinjer för informationssäkerhet i Alingsås kommun antas.
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§ 193  2020.213 KS  

Månadsuppföljning 2020 för Alingsås kommun, oktober 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde den 14 juni 2017, § 142, att anta den 
politiska handlingsplanen Effekt. Under beslutspunkt ett fick kommunstyrelsen i uppdrag att 
införa obligatoriska månadsuppföljningar av ekonomin med start i maj 2017.
 
Kommunledningskontoret sammanställer uppföljningen till och med oktober för nämnderna i 
denna skrivelse.
 
Beredning
 
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 19 november 2020 lämnat följande yttrande:
 
Nämndernas prognosticerade underskott är -47,1 mnkr, vilket är lägre än årsbokslutet 2019.
Störst avvikelse återfinns hos vård- och omsorgsnämnden (-35,4 mnkr), socialnämnden (-4,5 
mnkr) och barn- och ungdomsnämnden (-4,1 mnkr).
 
Kommunledningskontoret bedömer att de nämnder som prognosticerar underskott aktivt ska 
verka för att nå en ekonomi i balans till nästkommande år.
 
Arbetsutskottet har den 2 december 2020, § 194 behandlat ärendet.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

1. Driftuppföljning för oktober och prognos om -47,1 mnkr för kommunens nämnder 
godkänns.
 
2. De nämnder som prognosticerar underskott ska verka för en ekonomi i balans till 
nästkommande år.

Expedieras till 
Samtliga nämnder
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§ 194  2020.476 KS  

Budget för kommunstyrelsen 2021-2023 

Ärendebeskrivning
Enligt styrmodell för Alingsås kommun ska respektive nämnd upprätta en budget och däri 
detaljbudget för innevarande år samt en plan för kommande tre år.

Kommunstyrelsens budget utgår från den av fullmäktige beslutade budgeten för Alingsås 
kommun 2021-2023.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 20 november 2020 lämnat följande yttrande 
samt förslag till beslut:
 
Kommunstyrelsens budget 2021-2023 är framtagen utifrån kommunens anvisningar. Den 
konkretiserar fullmäktiges budget och pekar ut färdriktningen för kommunstyrelsens 
verksamhet.

Kommunstyrelsens budget innehåller nedbrutna mål och särskilt fokus under planperioden. 
Vidare ingår en organisationsstruktur och medföljande beskrivning av 
kommunledningskontorets organisering samt kommunstyrelsens arbetsmiljömål.

Budgeten innehåller även driftsram för kommande treårsperiod, varav exploateringsenheten 
budgeteras separat, samt investeringar för kommunstyrelsen kommande fem år.

Kommunstyrelsens internkontrollplan med tillhörande risk- och väsentlighetsanalys biläggs 
budgeten.
Förslag till beslut i kommunstyrelsen:
Budget för kommunstyrelsen 2021-2023 antas.
 
Arbetsutskottet har den 2 december 2020, § 195 beslutat att återremittera ärendet för 
ytterligare handläggning.
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Beslut
KS § 194, forts
 
Kommunstyrelsens beslut:

Budget för kommunstyrelsen 2021-2023 antas.
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§ 195  2020.537 KS  

Tillfälligt avsteg från föreskrift för krav- och kredithantering under 2021 

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen har genom ett ordförandebeslut den 25 mars år 2020 beslutat att 
genomföra ett antal åtgärder för att stötta kommunens kunders betalningsförmåga genom att 
bland annat förlänga möjlighet till anstånd på fakturor. Dessa åtgärder beslutades gälla till 
och med den sista maj år 2020.
Kommunstyrelsen beslutade den 11 maj 2020, § 85, om förlängning av åtgärder för att stötta 
Alingsås näringsliv.
 
Beslutsgång
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 23 november 2020 lämnat följande yttrande:
 
Med anledning av omfattande samhällskonsekvenser till följd av covid-19 bedömer 
kommunledningskontoret att en del av kommunens kunder kan få betalningssvårigheter även 
under 2021. Detta är i linje med den bedömning som gjordes inför kommunstyrelsens beslut 
om förlängning av åtgärder den 11 maj 2020, § 85.
 
Gemensam administrativ föreskrift för krav- och kredithantering i Alingsås kommun anger att 
nämnd/förvaltning har rätt att bevilja uppskov med betalning för en mycket begränsad tid 
enligt tillämpningsanvisningarna. Vidare anger Tillämpningsanvisningar till gemensam 
administrativ föreskrivet för krav- och kredithantering i Alingsås kommun att uppskov inte får 
beviljas för mer än tre månader.
 
Kommunledningskontoret gör fortfarande bedömningen att kommunen som samhällsaktör 
bör ha möjligheten att underlätta för de kunder som drabbats av effekterna till följd av covid-
19. Detta innebär tillfälliga avsteg från riktlinjer för krav- och kredithantering under 2021.
Arbetsutskottet har den 2 december 2020, § 196 behandlat ärendet.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

1. Möjligheten till anstånd på fakturor förlängs till 6 månader (nuvarande 3 månader).

2. En generös hållning till kortare betalningstider (30 dagar som standard) hålls om företag 
har behov av det.

3. Dessa åtgärder gäller tillfälligt fram till och med den sista december 2021.
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§196

Redovisning av delegeringsbeslut

Delegationsbeslut
 2020.539 KS-003  Delegationsbeslut kommundirektör - enligt punkt 5.1, yttrande samråd 

detaljplan

 2020.550 KS-004  Delegationsbeslut, tillväxtchef - Enligt punkt 5.15, undertecknat avtal om 
lägenhetsarrende för skogsträdgård vid Gräfsnäs Bygdegård

 2020.005 KS-009  Delegationsbeslut ekonomichef - Enligt 3.17 Tecknande av avtal

 2020.004 KS-001  Delegationsbeslut tillväxtchef - Tf avdelningschef vid ordinarie chefs 
frånvaro
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